
MIKKELIN KAUPUNKI PÖYTÄKIRJA  8/ 2023  
NUORISOVALTUUSTO 

 
Aika: Tiistai 26.9.2023 klo 17:00 
Paikka: Virastotalon saunaosasto, Maaherrankatu 9–11, 50100 Mikkeli 
 
Läsnäolijat: Ainala Lilja 
 Heiskanen Miska 
 Hirwa Gabriel 
 Hone Lisa, poist. klo 18:52 
 Jalkanen Tuuli 

Kauppinen Siiri 
 Kinnunen Elli 
 Kortelainen Alva 
 Kosonen Niilo  
 Lahtinen Anni  
 Lindstedt Otto  
 Mattsson Emmi  
 Niemeläinen Sebastian  
 Nikula Jere  
 Pelkonen Elsi 
 Pullinen Kerttu 

Rajabi Abalfazl  
Salminen Olivia, varajäsen, poist. klo 19:10  
Siekkinen Miia-Marie 
Tiihonen Toivo 
Tuunainen Elsa 
Vilhunen Iida 
Lastuniemi Jani, Nuorisosihteeri 

Asiat: 
99 § KOKOUKSEN AVAUS 
Kokous avattiin ajassa 17:01. 
 
100 § KOKOUKSEN LAILLISUUS JA PÄÄTÖSVALTAISUUS SEKÄ LÄSNÄ OLEVIEN TOTEAMINEN 
Kokous on laillinen ja päätösvaltainen.  
 
101 § PÖYTÄKIRJAN TARKASTAJIEN JA ÄÄNTENLASKIJOIDEN VALINTA 
Pöytäkirjan tarkastajiksi valittiin Kerttu Pullinen ja Abalfazl Rajabi. 
 
102 § TYÖJÄRJESTYKSEN HYVÄKSYMINEN 
Työjärjestys hyväksyttiin. 
 
103 § RYHMÄYTYS 2023 - YHTEENVETO 
Nuorisovaltuuston ryhmäytys pidettiin Yöveden Ateljeekodissa Ristiinassa 12.-13.8.2023. Ohjelmassa oli tutustumista, 
hengailua, ruoanlaittoa, saunomista, elokuvan katselua ja kokous. Ryhmäytys oli erittäin onnistunut vaikkakin jäsenten 
mielestä hieman liian lyhyt. Ensi kerraksi toivottiin kahden yön ryhmäytystä. Tila ja paikka sai erittäin paljon kehuja 
jäseniltä. 

104 § NUVA IDEAPAJA - LÄPIKÄYNTI 
Puheenjohtaja Anni Lahtinen piti ryhmäytyksessä ideapajaa muille jäsenille. Pajan ideana oli tuoda esille uusia 
toimintoja, tapahtumia Nuvassa. Kokouksessa käytiin läpi ryhmien ideoita. Jokaisesta ryhmästä meni jatkoon yksi 
ehdotus. Ehdotukset, joita lähdemme kehittämään ovat: 1. Laillinen graffitiseinä. 2. Joulukortteja/-tervehdyksiä 
vuosittain eri ikäryhmille. 3. Nuva järjestämään Pride kulkuetta 2024. 
 
105 § SYYSBREIKKI 2023 
Syysbreikki järjestetään siis lauantaina 21.10.2023 Kauppakeskus Stellassa klo 17-21:30. Kokouksessa käytiin läpi 
työtehtäviä ja aikatauluja tapahtumassa. Työtehtävinä ovat mm. rannekkeiden jako, juontajat, mainostaminen Stellassa 
ja ulkona. Nuorisosihteeri tekee koko Nuvalle työtehtävät ja vuorot tapahtumaan. Nuvan jäsenten tulee saapua paikalle 
klo 16:30. Ilta päättyy klo 21:30. Tiimipaidat pidetään päällä ainakin klo 16:30-18:30.  



Tapahtumassa on toimijoiden esittelyä klo 17-18:30. Vuoden tapahtumaan on ilmoittautunut n. 20 toimijaa. 
Nuorisoryhmien esityksiä klo 18:30-20:15. Syysbreikki-raati käy läpi nuorisoryhmien hakemukset tapahtumaan (10 kpl) 
tämän kokouksen jälkeen. Syysbreikki-tapahtuman päättää artisti Sexmanen keikka klo 20:30-21:15.  
 
Tapahtuman järjestyksestä ja turvallisuudesta vastaa EST-palvelut. Nuorisosihteeri tekee ilmoituksen yleisötilaisuudesta 
Poliisille. Nuorisopalveluiden henkilökuntaa on paikalla tapahtumassa 10 työntekijää. Tapahtuman tavoitteena on saada 
paikalle n. 1000 kävijää. Jäsenille jaettiin julisteita ja tarroja, joita tulee jakaa nuorille ja laittaa julisteet koulujen seinille. 
Lisäksi mainonta tulee olemaan ympäri kaupunkia sähköisissä näytöissä, busseissa ja elokuvateattereissa. 
 
106 § VALTUUSTOALOITE – MOBIILILAITTEIDEN KÄYTTÖ MIKKELIN PERUSKOULUISSA 
Mikkelin nuorisovaltuustolta oli pyydetty lausuntoa valtuustoaloitteeseen koskien mobiililaitteiden käyttöä Mikkelin 
peruskouluissa. Kokouksessa käytiin pitkää, hyvää ja laadukasta keskustelua aiheesta, josta saatiin tyydyttävä lausunto. 
Lausunto löytyy tämän pöytäkirjan liitteenä.   
 
107 § KAUPUNGINVALTUUSTON, LAUTAKUNTIEN JA TYÖRYHMIEN KUULUMISET 
Anni Lahtinen kertoi, että Kaupunginvaltuustossa oli käyty läpi erilaisia teknisiä muutoksia. Esimies nimike on 
muutettu nyt virallisesti esihenkilö nimikkeeksi. Syyskuun kokouksessa käsiteltiin talousasioita. Ylijäämää olisi 184,6 
miljoonaa, joka johtuu siis energiamyynnistä. Todellinen tulos on 4,1 miljoonaa ylijäämäinen. 
 
Niilo Kosonen kertoi, että kasvatus ja opetuslautakunnan elokuun kokouksessa oli käsitelty talousarviota ja 
leikkauksia. Niilo käytti paljon puheenvuoroja kokouksessa. Syyskuun kokouksessa käytiin läpi ensi vuoden 
suunnitelmia ja melko tiukalta näyttää kaupungin tilanne myös ensi vuonna. 
 
Emmi Mattsson kertoi, että hyvinvoinnin ja osallisuuden lautakunnassa käsiteltiin nuorten mielenterveys asioita. 
Yksinäisyys on lisääntynyt nuorten keskuudessa 
 
Elsi Pelkonen kertoi, että Kaupunkikehityslautakunnassa oli käsitelty talousarviota. Kuplapeili asia oli käsitelty, 
mutta sitä ei näkynyt pöytäkirjassa, johon pitää saada korjaus. 
 
Gabriel oli lähettänyt terveiset ja Sebastian kertoi kokouksessa, että hän oli ollut mukana Eloisan nuorisovaltuuston 
kokouksessa, jossa oli käsitelty RRP2-hanketta, eduskunta vierailua sekä toimintasuunnitelmaa.  
 
108 § NUORISOVALTUUSTON ESITTÄMÄT ASIAT 

• Mikkelin kulttuuripalvelut haluaisivat kaksi juontajaa lasten itsenäisyyspäiväjuhliin Mikaeliin 5.12.2023 klo 9-
13:30. Olivia ja Sebastian valittiin tähän tehtävään ja Lilja on varalla. 

• Airueiksi itsenäisyyspäivän juhliin 6.12.2023 valittiin Siiri, Sebastian, Iida ja Olivia. 
• Lasten Parlamentti tapahtumaan osallistuivat: Anni, Miima, Toivo, Iida, Elsi ja Kerttu. 
• RekryOn2024 haluttaisiin nuoria mukaan. Anni, Iida ja Sebastian osallistuvat tähän.  
• SDP-tapaamiseen 1.11.2023 klo 17:30 haluttaisiin Nuvan esittely ja tietoa nuorten tilanteesta Mikkelissä. Anni, 

Iida, Miima, Emmi, Niilo osallistuvat tähän. 
• Keskusteltiin että pyytäisimme Nuvan kummivaltuutettuja tapaamiseen Nuvan puheenjohtajiston kanssa. 
• Eduskunta vierailu tulossa yhdessä Savonlinnan nuvan kanssa 10.11.2023. 
• Puheenjohtaja nosti esille keskustelua liikenteen lisäturvallisuudesta lukion lähettyvillä. 

Kaupunkikehityslautakunnassa voisi miettiä erilaisia mahdollisuuksia (korotettuja suojateitä, kuplapeilejä). 
• Kaupungin lakimies on osoittanut kiinnostuksensa osallistua Nuvan kokoukseen. Marraskuun 2023 kokous voisi 

olla sopiva ajankohta. 
• Nuvan pitäisi miettiä olisiko mahdollista saada nuorten edustajaa kaupunginhallitukseen. Pitääkö asiasta tehdä 

aloite vai miten tulisi toimia. Puheenjohtaja ja nuorisosihteeri miettivät asiaa lisää yhdessä.  
   
109 § SEURAAVA KOKOUS 
Seuraava kokous pidetään torstaina 12.10.2023 klo 17:00 Virastotalon saunaosastossa. 

 
110 § KOKOUKSEN PÄÄTTÄMINEN 
Kokous päättyi klo 19:30. 



Valtuustoaloite koskien omien mobiililaitteiden käyttöä Mikkelin peruskouluissa 

Mikkelin nuorisovaltuuston lausunto, 26.9.2023 § 106 

Mikkelin nuorisovaltuusto kävi läpi Suvi Kähkönen-Valtolan ym. valtuustoaloitteen (Kaupunginvaltuusto, 
23.01.2023, § 17) sekä kasvatus- ja opetuslautakunnan vastauksen (Kasvatus- ja opetuslautakunta, 
29.06.2023, § 71) aiheesta mobiililaitteiden käyttöä Mikkelin peruskouluissa nuorisovaltuuston 
kokouksessa 26.9.2023. 
 
Mikkelin nuorisovaltuuston mielestä on erittäin tärkeää taata oppilaille oikeus rauhaan oppitunneilla, jossa 
kaikilla oppilailla ja opettajilla on oikeus ja mahdollisuus opiskella ja työskennellä rauhassa ja keskittyneesti. 
Mobiililaitteiden käyttöä ei tule siis sallia Mikkelin peruskouluissa oppituntien aikana muuten kuin 
opetustarkoituksessa ja opettajan luvalla. 
 
Nuorisovaltuusto kävi myös keskustelua siitä mikä olisi paras tapa varmistaa, ettei mobiililaitteet ole 
häiritsemässä opetusta. Erilaisia käytäntöjä on olemassa eri kouluissa. Tällä hetkellä joissakin kouluissa 
mobiililaitteen tulee olla pois näkyvistä, esimerkiksi repussa. Joissakin kouluissa ja opetustunneilla 
mobiililaitteet kerätään yhteiseen paikkaan ennen oppituntia. Mikäli mobiililaite on näkyvillä siitä voi 
seurata merkintä tai jälki-istuntoa, mutta tämäkin käytäntö vaihtelee koulusta ja opettajasta toiseen. 
Nuorten mielestä voisi siis olla hyvä löytää yhtenäinen linjaus Mikkelin peruskouluissa siitä, miten 
mobiililaitteiden kanssa toimitaan, jotta voidaan varmistaa rauhallinen ympäristö oppitunneilla. Samalla 
nuoret myös pohtivat oikeuksiaan ja kenen vastuulla on ja kuka on korvausvelvollinen, mikäli mobiililaite 
esimerkiksi rikkoutuu olleessaan ”puhelinparkissa” opettajan pöydällä. 
 
Mikkelin nuorisovaltuuston mielestä on haastavaa, ellei jopa mahdotonta valvoa mobiililaitteiden käyttöä 
yläkoulun välitunneilla. Täyskielto mobiililaitteiden käytöstä koulupäivän aikana ei ole nuorten mielestä se 
paras ratkaisu asiaan. Nuoret painottavat myös, että he edelleen haluavat olla sosiaalisia ja vahvistaa 
kaverisuhteita välitunneilla keskusteluiden, pelien ja leikkien kautta, eikä mobiililaitteet ole tällöin 
keskiössä. Nuorten mielestä kouluilla on myös iso rooli välituntien viihtyvyydessä ja olisi hyvä, mikäli koulu 
voisi tarjota erilaisia hyödyllisiä aktiviteettejä välituntien aikana. Tästä on oppilailla jo paljon positiivisia 
kokemuksia esimerkiksi koulunuorisotyöntekijöiden järjestämien aktiviteettien kautta ja tätä toivotaan lisää 
kaikissa kouluissa. Nuorten ja lasten kokonaismääräinen korkea ruutuaika ei myöskään nuorten mielestä 
johdu välitunneilla tulleesta käytöstä, vaan suurin osa ruutuajasta kertyy vapaa-ajalla kotona tai jossain 
muualla kouluympäristön ulkopuolella. Nuorten mielestä mobiililaitteiden käyttö alakouluissa voisi hyvinkin 
olla kokonaan kiellettyä. 
 
 
Anni Lahtinen 
Mikkelin nuorisovaltuuston puheenjohtaja 


